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CONSILIUL JUDEŢEAN BACĂU 
Compartiment verificare şi gestionare acte administrative 
şi monitor oficial, de lucru consilieri judeţeni 
Nr.4423 din 12.02.2024 
 

    PROCES - VERBAL 
încheiat astăzi, 12.02.2024, în şedinţa extraordinară convocată de îndată a 

Consiliului Judeţean Bacău 
 

  Ședința a fost convocată în conformitate cu prevederile art.178 alin.(2)  din Codul administrativ cu 
modificările și completările ulterioare, prin Dispoziţia nr.365 din 09.02.2024 a Preşedintelui Consiliului 
Judeţean Bacău. A fost adusă la cunoştinţă publică în presa locală şi comunicată consilierilor judeţeni în 
termenul prevăzut de lege. 

  Din totalul de 36 de consilieri judeţeni în funcţie, sunt prezenţi în sală 31 de consilieri. Participă 
on-line la şedinţă următorii consilieri: doamna consilier Filip Daniela, domnul consilier Gavriliu Adrian, 
domnul consilier Necula Cosmin şi domnul consilier Valerian Vreme. Doamna consilier Coşa Maricica 
Luminiţa este absentă.   
      Având în vedere problemele de pe ordinea de zi, la şedinţă participă directorii/şefii de serviciu ai 
direcţiilor/serviciilor din aparatul de specialitate al consiliului judeţean şi reprezentanţii mass-media.  
 Şedinţa fiind legal convocată şi constituită îşi poate desfăşura lucrările. 
 Lucrările şedinţei sunt conduse de domnul preşedinte Valentin Ivancea. 
 Şedinţa se desfăşoară în sala mare de şedinţe a Consiliului Judeţean Bacău cu prezenţă fizică. 
 Comisia economică, Comisia sănătate, asistenţă socială, tineret şi sport, Comisia educaţie, cultură,  
artă şi religie, Comisia juridică şi administraţie publică, Comisia urbanism, amenajarea teritoriului şi 
lucrări publice,  au emis avize favorabile pentru toate proiectele înscrise pe proiectul ordinii de zi. 
   

 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Bună ziua doamnelor şi domnilor consilieri, cu permisiunea 
dumneavoastră am să deschid şedinţa extraordinară a consiliului judeţean, cauzată de faptul că trebuie  să 
aprobăm atât bugetul judeţului cât şi repartizările pe localităţi din cei 6% şi pentru drumurile locale.  
 Pentru şedinţa de astăzi, proiectul ordinii de zi este următorul: 

1. Aprobarea procesului-verbal al şedinţei  ordinare din data de 31.01.2024;  
 
 

   

2. Proiect de hotărâre privind repartizarea pe unități administrativ-teritoriale a sumelor prevazute la art. 
4, lit. c) din Legea nr. 421/ 2023 privind bugetul de stat pe anul 2024, precum și estimări pe anii 
2025-2027; 

 Iniţiator: dl. Valentin Ivancea – preşedinte al Consiliului Judeţean Bacău 
 

 

3. Proiect de hotărâre privind repartizarea pe unități administrativ teritoriale a sumelor prevăzute la art. 
6, alin. (7) din Legea nr. 421/ 2023 privind bugetul de stat pe anul 2024, precum și estimări pe anii 
2025-2027; 

Iniţiator: dl. Valentin Ivancea – preşedinte al Consiliului Judeţean Bacău 
 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării unei finanțări rambursabile interne in valoare de 
55.000 mii lei.; 

 Iniţiator: dl. Valentin Ivancea – preşedinte al Consiliului Judeţean Bacău 
 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului propriu al Județului Bacău, pe anul 2024; 
 Iniţiator: dl. Valentin Ivancea – preşedinte al Consiliului Judeţean Bacău 
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Pentru proiectele de hotărâre înscrise la punctele 2 și 3 urgența constă în faptul că, sumele alocate 
prin Legea bugetului de stat pe anul 2024, în vederea repartizării de către Consiliul Județean pe unități 
administrativ teritoriale sunt necesare fundamentării bugetelor locale, termenul limită stabilit prin lege 
fiind 12 februarie 2024. 

Pentru proiectul de hotărâre înscris la punctul 4 urgența este motivată de faptul că în luna ianuarie 
2024 a fost semnat contractul de execuție iar termenul de execuție este foarte scurt, fiind astfel imperios 
împrumutul. De asemenea, în conformitate cu art. 1 alin.(5) lit.a) din Norme și proceduri privind 
autorizarea contractării sau garantării de finanțări rambursabile de catre unitățile administrativ teritoriale, 
aprobate prin Hotararea Guvernului nr.9/2007, cu modificările și completările ulterioare, unitatea 
administrativ-teritorială, care solicită comisiei autorizarea contractării/garantării unei finanţări 
rambursabile, în condiţiile legii, are obligaţia de a prezenta, odată cu cererea pentru autorizarea 
contractării de finanţare rambursabilă, hotărârea autorităţii deliberative a administraţiei publice locale de 
aprobare a contractării finanţării rambursabile. 

Pentru proiectul de hotărâre înscris la punctul 5 urgența este motivată de respectarea prevederilor 
art.39, alin. (6) din Legea nr. 273/2006 privind finanțele publice locale, cu modificările și completările 
ulterioare care stipulează faptul că: “Proiectele de buget (...) se aprobă de autoritățile deliberative în 
termen de maximum 45 zile de la data publicării legii bugetului de stat în Monitorul Oficial al României, 
Partea I.” 
 
 Sunt consultaţi consilierii judeţeni dacă au observaţii cu privire la proiectul ordinii de zi, prezentate. 
 Nefiind observaţii, se supune aprobării proiectul ordinii de zi în forma prezentată şi se aprobă  cu 35 
de voturi pentru. Domnul consilier Vreme Valerian, nu a iniţiat votul. 
 

Nr. 
crt. 

Nume și prenume 
consilier județean 

Votat 
PENTRU 

Votat 
ÎMPOTRIVĂ ABȚINERE 

 
Ivancea Valentin, 
președinte 

x   

1. Andrieș Ionuț x   
2. Bîrzu Ilie x   
3. Boca Laurențiu x   
4. Budacă Vasile x   
5. Coșa Maricica absent   
6. Cosma Elena x   
7. Cristea Tina Oana x   
8. Cucerescu Ion x   
9. Droiman Alexandru x   
10. Enea Pavel Iulian x   
11. Egarmin-Ana-Maria x   
12. Filip Daniela x   
13. Gavriliu Adrian x   
14. Grițcu Gabriel x   
15. Hîrțescu Roxana x   
16. Isvoran Vasile x   

17. Marcu Costică x   
18. Margină Gelu x   
19. Munteanu George x   
20. Melinte Ion x   
21. Mititelu Mihai x   
22. Nechita Neculai x   
23. Necula Cosmin x   
24. Nistor Adrian x   
25. Olteanu Petre-Cezar x   
26. Panfil Gelu Ionuţ x   
27. Patriche Emilian x   
28. Pravăț Silviu Ionel x   
29. Popescu-Gagiu Ştefana                     x   
30. Poșa Irina Diana x   
31. Pleșca George Bogdan  x   
32. Pîslaru Marius x   
33. Scripăț Constantin x   
34. Țaga Aurelia x   
35. Șova Sorin x   
36. Vreme Valerian - - - 

 
◄ Se trece la primul punct al ordinii de zi. Domnul preşedinte Valentin Ivancea îi dă cuvântul 

doamnei Elena Cătălina Zară, secretar general al judeţului, pentru a supune spre aprobare procesul-verbal 
al şedinţei  ordinare din data de 31.01.2024. 

 

   ♣ Dna Zară Elena Cătălina, secretar general al judeţului: Potrivit prevederilor  art.182 alin. (4) 
coroborat cu art.138 alin. (15) din  Codul administrativ cu modificările şi completările ulterioare, la 
începutul fiecărei şedinţe, secretarul general al  judeţului supune spre aprobare procesul-verbal al şedinţei 
anterioare. Având în vedere prevederile legale mai sus menţionate, supunem spre aprobare procesul-verbal 
al şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Bacău din data de 31.01.2024. 

 

Sunt consultaţi consilierii judeţeni dacă au observaţii cu privire la procesul-verbal al şedinţei 
ordinare a Consiliului Judeţean Bacău din data de 31.01.2024 
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 Nefiind observaţii, se supune aprobării procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean 
Bacău din data de 31.01.2024 şi se aprobă cu 35 de voturi pentru. Domnul consilier Vreme Valerian, nu a 
iniţiat votul. 
 

Nr. 
crt. 

Nume și prenume 
consilier județean 

Votat 
PENTRU 

Votat 
ÎMPOTRIVĂ ABȚINERE 

 
Ivancea Valentin, 
președinte 

x   

1. Andrieș Ionuț x   
2. Bîrzu Ilie x   
3. Boca Laurențiu x   
4. Budacă Vasile x   
5. Coșa Maricica absent   
6. Cosma Elena x   
7. Cristea Tina Oana x   
8. Cucerescu Ion        x   
9. Droiman Alexandru x   
10. Enea Pavel Iulian x   
11. Egarmin-Ana-Maria x   
12. Filip Daniela x   
13. Gavriliu Adrian x   
14. Grițcu Gabriel x   
15. Hîrțescu Roxana x   
16. Isvoran Vasile x   

17. Marcu Costică x   
18. Margină Gelu x   
19. Munteanu George x   
20. Melinte Ion x   
21. Mititelu Mihai x   
22.  Nechita Neculai x   
23. Necula Cosmin x   
24. Nistor Adrian x   
25. Olteanu Petre-Cezar x   
26. Panfil Gelu Ionuţ x   
27. Patriche Emilian x   
28. Pravăț Silviu Ionel x   
29. Popescu-Gagiu Ştefana                     x   
30. Poșa Irina Diana x   
31. Pleșca George Bogdan  x   
32. Pîslaru Marius x   
33. Scripăț Constantin x   
34. Țaga Aurelia x   
35. Șova Sorin x   
36. Vreme Valerian - - - 

 
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: În continuare îi dau cuvântul doamnei Elena Cătălina Zară, 
secretar general al judeţului, pentru a prezenta reglementările legale din Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare, referitoare la conflictul de interese. 
 

  ♣ Dna Zară Elena Cătălina, secretar general al judeţului: În conformitate cu prevederile art.243 
alin.(1), lit. n), din Codul administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, informez consilierii 
judeţeni cu privire la aplicabilitatea art.228 alin. (2), alin. (3), alin. (4) şi alin. (5) din acelaşi act normativ, 
conform cărora: 
 (2) În exercitarea funcţiei, consilierul judeţean aflat în una dintre situaţiile de conflict de interese, 
prevăzute la alin. (1) al aceluiaşi articol, are obligaţia să anunţe la începutul şedinţei consiliului judeţean 
interesul personal  pe care îl are la adoptarea hotărârii respective, anunţ care se consemnează în mod 
obligatoriu în procesul-verbal al şedinţei. 
 (3) Ulterior anunţării interesului personal, consilierul judeţean nu mai este luat în calcul pentru 
cvorumul necesar adoptării hotărârii consiliului cu privire la care acesta şi-a anunţat interesul şi nu are 
drept de vot la adoptarea acestei hotărâri. 
 (4) Actele administrative emise ori adoptate sau actele juridice încheiate cu încălcarea prevederilor 
alin.(1) sunt lovite de nulitate absolută în condiţiile Legii nr.176/2010, cu modificările şi completările 
ulterioare. 
 (5) Fapta aleşilor locali de a încălca prevederile alin. (1) şi legislaţia în materie privind conflictul 
de interese constituie abatere disciplinară şi se sancţionează cu diminuarea indemnizaţiei cu 10% pe o 
perioadă de maximum 6 luni. 
 

 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Dacă sunt situaţii de incompatibilitate, vă rog să vă anunţaţi 
cei care nu participaţi la vot. 
 

 ♣ Dl Isvoran Vasile, consilier:  Nu voi participa la vot la punctele 2 şi 3 de pe ordinea de zi. 
 ♣ Dl Pravăţ Silviu Ionel, consilier: Nu voi  participa la vot la punctul 5 de pe ordinea de zi. 
 ♣ Dna Ţaga Aurelia, consilier: Nu voi participa la vot la punctul 5 de pe ordinea de zi.
 

 ◄ Se trece la punctul 2 al ordinii de zi. Domnul preşedinte Valentin Ivancea prezintă referatul de 
aprobare la proiectul de hotărâre privind repartizarea pe unități administrativ-teritoriale a sumelor 
prevazute la art. 4, lit. c) din Legea nr. 421/ 2023 privind bugetul de stat pe anul 2024, precum și estimări 
pe anii 2025-2027. 

 

   Sunt consultaţi consilierii judeţeni dacă au observaţii cu privire la proiectul de hotărâre prezentat. 
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♣ Dl Pravăţ Silviu Ionel, consilier: Grupul PSD în urma consultărilor cu primarii şi în vederea 
asigurării cheltuielilor necesare, propune următorul amendament: Se diminuează sumele propuse pentru 
anul 2024 după cum urmează: Asău, minus 4 mii lei; Balcani, minus 2 mii lei; Bereşti Tazlău, minus 4 mii 
lei;  Berzunţi, minus 4 mii lei; Căiuţi, minus 4 mii lei; Corbaca,  minus 4 mii lei; Coţofăneşti, minus 4 mii 
lei; Dealu Morii, minus 4 mii lei; Dofteana, minus 12 mii lei; Horgeşti, minus 8 mii lei; Letea Veche, 
minus 6 mii lei; Orbeni, minus 4 mii lei; Palanca, minus 4 mii lei; Podu Turcului, minus 4 mii lei; Poduri, 
minus 16 mii lei; Sanduleni, minus 4 mii lei; Sascut, minus 4 mii lei; Săuceşti,  minus 6 mii lei; Solonţ, 
minus 4 mii lei; Ştefan cel Mare, minus 4 mii lei; Strugari, minus 4 mii lei; Târgu Trotuş, minus 4 mii lei; 
Valea Seacă, minus 18 mii lei; Faraoani, minus 4 mii lei; Huruieşti, minus 14 mii lei; Lipova, minus 4 mii 
lei; Motoşeni, minus 4 mii lei; Plopana, minus 4 mii lei; Parincea, minus 4 mii lei; Pînceşti, minus 4 mii 
lei; Răcăciuni, minus 4 mii lei; Răchitoasa,  minus 4 mii lei; Stănişeşti, minus 4 mii lei; Tătărăşti, minus 4 
mii lei; Ungureni, minus 4 mii lei. Concomitent, propunem suplimentarea cu 190 mii lei la UAT Tamaşi. 
 

      Nemaifiind observaţii se supune aprobării amendamentul formulat de domnul consilier Pravăţ 
Silviu Ionel şi se aprobă cu 34 de voturi pentru şi o abţinere, respectiv domnul consilier Vreme Valerian. 
Domnul consilier Isvoran Vasile, nu participă la vot. Amendamentul domnului consilier Pravăţ Silviu-Ionel, a 
fost aprobat. 

 
 

Nr. 
crt. 

Nume și prenume 
consilier județean 

Votat 
PENTRU 

Votat 
ÎMPOTRIVĂ ABȚINERE 

 
Ivancea Valentin, 
președinte 

x  
 

 
1. Andrieș Ionuț x   
2. Bîrzu Ilie x   
3. Boca Laurențiu x   
4. Budacă Vasile x   
5. Coșa Maricica absent   
6. Cosma Elena x   
7. Cristea Tina Oana x   
8. Cucerescu Ion x   
9. Droiman Alexandru x   
10. Enea Pavel Iulian x   
11. Egarmin-Ana-Maria x   
12. Filip Daniela x   
13. Gavriliu Adrian x   
14. Grițcu Gabriel x   
15. Hîrțescu Roxana x   
16. Isvoran Vasile - - - 

17. Marcu Costică x   
18. Margină Gelu x   
19. Munteanu George x   
20. Melinte Ion x   
21. Mititelu Mihai x   
22. Nechita Neculai x   
23. Necula Cosmin x   
24. Nistor Adrian x   
25. Olteanu Petre-Cezar x   
26. Panfil Gelu Ionuţ x   
27. Patriche Emilian x   
28. Pravăț Silviu Ionel x   
29. Popescu-Gagiu Ştefana                     x   
30. Poșa Irina Diana x   
31. Pleșca George Bogdan  x   
32. Pîslaru Marius x   
33. Scripăț Constantin x   
34. Țaga Aurelia x   
35. Șova Sorin x   
36. Vreme Valerian   x 

 

 

Se supune aprobării proiectul de hotărâre cu amendamentul formulat de domnul consilier Pravăţ Silviu 
Ionel şi se aprobă  cu 35 de voturi pentru. Domnul consilier Isvoran Vasile, nu participă la vot. 

 
 

 
Nr. 
crt. 

Nume și prenume 
consilier județean 

Votat 
PENTRU 

Votat 
ÎMPOTRIVĂ ABȚINERE 

 
Ivancea Valentin, 
președinte 

x  
 

 
1. Andrieș Ionuț x   
2. Bîrzu Ilie x   
3. Boca Laurențiu x   
4. Budacă Vasile x   
5. Coșa Maricica absent   
6. Cosma Elena x   
7. Cristea Tina Oana x   
8. Cucerescu Ion x   
9. Droiman Alexandru x   
10. Enea Pavel Iulian x   
11. Egarmin-Ana-Maria x   
12. Filip Daniela x   
13. Gavriliu Adrian x   
14. Grițcu Gabriel x   
15. Hîrțescu Roxana x   
16. Isvoran Vasile - - - 

17. Marcu Costică x   
18. Margină Gelu x   
19. Munteanu George x   
20. Melinte Ion x   
21. Mititelu Mihai x   
22. Nechita Neculai x   
23. Necula Cosmin x   
24. Nistor Adrian x   
25. Olteanu Petre-Cezar x   
26. Panfil Gelu Ionuţ x   
27. Patriche Emilian x   
28. Pravăț Silviu Ionel x   
29. Popescu-Gagiu Ştefana                     x   
30. Poșa Irina Diana x   
31. Pleșca George Bogdan  x   
32. Pîslaru Marius x   
33. Scripăț Constantin x   
34. Țaga Aurelia x   
35. Șova Sorin x   
36. Vreme Valerian x   
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 ◄ Se trece la punctul 3 al ordinii de zi. Domnul preşedinte Valentin Ivancea prezintă referatul de 
aprobare la proiectul de hotărâre privind repartizarea pe unități administrativ teritoriale a sumelor 
prevăzute la art. 6, alin. (7) din Legea nr. 421/ 2023 privind bugetul de stat pe anul 2024, precum și 
estimări pe anii 2025-2027. 

 

   Sunt consultaţi consilierii judeţeni dacă au observaţii cu privire la proiectul de hotărâre prezentat. 
 

  ♣ Dl Pravăţ Silviu Ionel, consilier: Grupul PSD, propune următorul amendament, pentru 
susţinerea programului de dezvoltare, respectiv pentru plata cheltuielilor de finanţare şi pentru 
suplimentarea cu 40 de mii de lei pentru UAT Tamaşi. Se diminuaează sumele la următoarele UAT-uri: 
Asau, minus 14 mii lei; Blăgesti, minus 10 mii lei; Bereşti Tazlău, minus 14 mii lei; Berzunţi, minus 14 
mii lei; Căiuţi, minus 14 mii lei; Corbasca, minus 14 mii lei; Coţofăneşti, minus 14 mii lei; Dealu Morii, 
minus 14 mii lei; Horgeşti, minus 14 mii lei; Orbeni, minus 14 mii lei; Palanca, minus 14 mii lei; Podu 
Turcului, minus 14 mii lei; Poduri, minus 2 mii lei; Sascut, minus 14 mii lei; Solonţ, minus 14 mii lei; 
Ştefan Cel Mare, minus 14 mii lei; Târgu Trotuş, minus 14 mii lei; Valea Seacă, minus 10 mii lei; 
Faraoani, minus 14 mii lei; Huruieşti, minus 14 mii lei; Lipova, minus 14 mii lei; Motoşeni, minus 14 mii 
lei; Plopana, minus 14 mii lei;  Parincea, minus 14 mii lei; Pânceşti, minus 14 mii lei;  Răcăciuni, minus 14 
mii lei; Răchitoasa, minus 14 mii lei; Stănişeşti, minus 14 mii lei; Tătărăşti, minus 14 mii lei; Ungureni, 
minus 14 mii lei.  

 

   Nemaifiind observaţii, se supune aprobării amendamentul formulat de domnul consilier Pravăţ 
Silviu-Ionel şi se aprobă cu 34 de voturi pentru şi o abţinere, respectiv domnul consilier Vreme Valerian. 
Domnul consilier Isvoran Vasile, nu participă la vot.  

Amendamentul a fost aprobat în forma prezentată de domnul consilier Pravăţ Silviu-Ionel. 
 

 
Nr. 
crt. 

Nume și prenume 
consilier județean 

Votat 
PENTRU 

Votat 
ÎMPOTRIVĂ ABȚINERE 

 
Ivancea Valentin, 
președinte 

x   

1. Andrieș Ionuț x   
2. Bîrzu Ilie x   
3. Boca Laurențiu x   
4. Budacă Vasile x   
5. Coșa Maricica absent   
6. Cosma Elena x   
7. Cristea Tina Oana x   
8. Cucerescu Ion x   
9. Droiman Alexandru x   
10. Enea Pavel Iulian x   
11. Egarmin-Ana-Maria x   
12. Filip Daniela x   
13. Gavriliu Adrian x   
14. Grițcu Gabriel x   
15. Hîrțescu Roxana x   
16. Isvoran Vasile - - - 

17. Marcu Costică x   
18. Margină Gelu x   
19. Munteanu George x   
20. Melinte Ion x   
21. Mititelu Mihai x   
22. Nechita Neculai x   
23. Necula Cosmin x   
24. Nistor Adrian x   
25. Olteanu Petre-Cezar x   
26. Panfil Gelu Ionuţ x   
27. Patriche Emilian x   
28. Pravăț Silviu Ionel x   
29. Popescu-Gagiu Ştefana                     x   
30. Poșa Irina Diana x   
31. Pleșca George Bogdan  x   
32. Pîslaru Marius x   
33. Scripăț Constantin x   
34. Țaga Aurelia x   
35. Șova Sorin x   
36. Vreme Valerian   x 

 

♣ Dl Boca Laurenţiu, consilier: USR şi PMP propune un amendament, pentru susţinerea progresului 
şi dezvoltării. Propunem ca din cele 85 de UAT-ri care au alocate fonduri, să fie repartizate câte 1000 de 
lei, pentru cele 8 oraşe şi municipii care nici anul acesta nu au nici un leu alocat. Ar rezulta câte 10.625 de 
lei, pentru fiecare municipiu şi oraş. Cred că nu este mult, este un semn prin care să arătăm că şi ele 
contează în economia judeţului şi cred că ar fi o reparaţie normală, pentru câte alte amendamente s-au făcut 
şi nu au fost aduse.  

♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Am să vă răspund înainte de a supune la vot amendamentul 
dumneavoastră. Oraşele şi mai ales municipiile la care faceţi dumneavoastră referire, tocmai au primit câte 
10 milioane de euro din bugetul Guvernului, repartizate direct. De asemenea, Moineşti şi Comăneşti prin 
repartiţie directă. Noi ceea ce împărţim aici aşa cum a fost de fiecare dată, am împărţit către localităţi, să 
reducem diferenţele dintre oraş şi localităţile rurale, iar necesităţile localităţilor de care vorbim, mă refer la 
municipii şi oraşe care de regulă au primit finanţări direct de la Guvern. Nu aduce nicio reparaţie, pentru că 
nu există ceva de reparat la municipii, cu atât mai mult cu cât am văzut la Primăria Municipiului Bacău, 
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este şi excedent. Dacă vă uitaţi la localităţile din judeţul Bacău, nicio primărie din judeţul Bacău (mă refer 
la cele de pe zona de est, de pe zona de vest), nu au excedent şi ca atare, chiar se asigură o cofinanţare, 
pentru proiectele aflate în derulare cât şi o echilibrare bugetară.  

  ♣ Dl Boca Laurenţiu, consilier: Doresc să vă anunţ, că într-adevăr municipiul Bacău, a primit 43 de 
milioane de lei din cei 78 de milioane de lei care i se datorau. Deci, este ca în povestea aceea: nu a primit 
cât ar fi trebuit să primească. A primit minus 35 de milioane de lei din cei 78 de milioane lei, care trebuiau 
să le fie alocate. A primit o alocare de 10 mii de lei care nu ar fi decât o reparaţie absolut morală, pentru 
cele 8 localităţi, să vadă că sunt băgaţi în seamă.  

 

Nemaifiind alte intervenţii, se supune aprobării amendamentul formulat de domnul consilier Boca 
Laurenţiu şi se voteaza cu 5 voturi pentru, 29 de abţineri şi un vot împotrivă, respectiv domnul consilier 
Necula Cosmin. Domnul consilier Isvoran Vasile, nu participă la vot. 

Amendamentul formulat de domnul consilier Boca Laurenţiu, nu a trecut. 
 
 

Nr. 
crt. 

Nume și prenume 
consilier județean 

Votat 
PENTRU 

Votat 
ÎMPOTRIVĂ ABȚINERE 

 
Ivancea Valentin, 
președinte 

  x 

1. Andrieș Ionuț   x 
2. Bîrzu Ilie   x 
3. Boca Laurențiu x   
4. Budacă Vasile            x 
5. Coșa Maricica absent   
6. Cosma Elena   x 
7. Cristea Tina Oana   x 
8. Cucerescu Ion   x 
9. Droiman Alexandru   x 
10. Enea Pavel Iulian   x 
11. Egarmin-Ana-Maria   x 
12. Filip Daniela   x 
13. Gavriliu Adrian   x 
14. Grițcu Gabriel   x 
15. Hîrțescu Roxana   x 
16. Isvoran Vasile - - - 

17. Marcu Costică   x 
18. Margină Gelu   x 
19. Munteanu George   x 
20. Melinte Ion x   
21. Mititelu Mihai   x 
22. Nechita Neculai   x 
23. Necula Cosmin  x  
24. Nistor Adrian   x 
25. Olteanu Petre-Cezar   x 
26. Panfil Gelu Ionuţ   x 
27. Patriche Emilian   x 
28. Pravăț Silviu Ionel   x 
29. Popescu-Gagiu Ştefana                     x   
30. Poșa Irina Diana x   
31. Pleșca George Bogdan    x 
32. Pîslaru Marius   x 
33. Scripăț Constantin   x 
34. Țaga Aurelia   x 
35. Șova Sorin   x 
36. Vreme Valerian x   

 

♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Dacă tot nu a primit Municipiul Bacău  cele 37 de milioane lei, nu 
ştiu după ce socoteli, putea să acceseze Programul Anghel Saligny care nici acum nu l-a accesat, unde nu 
este vorba de nici mai mult, nici mai puţin decât de 48 de milioane de lei, dacă nu chiar aproape 10 
milioane de euro. Ca atare, nu ştiu ce reparaţie morală putem să facem. Cred că dacă s-ar ocupa mai bine 
de administraţie şi mai puţin de politică, ar fi accesat acest lucru Primăria, respectiv primarul Municipiului 
Bacău, ar fi accesat şi ar fi avut fonduri din care să facă o execuţie bugetară corectă, nu să aibă excedent pe 
de o parte. Pe de altă parte, să primească încă 10 milioane de la Guvern şi să aibă posibilitatea să acceseze 
pe Anghel Saligny, pentru distribuţia reţelelor de apă din municipiu, pentru a reduce pierderile de apă, 
putea să le acceseze. Iată 20 de milioane de euro pe care îi putea accesa. 10 milioane de euro de la Guvern, 
care i-a băgat în traistă şi pentru celelalte 10,  trebuia  să facă doar o cerere de finanţare. 

♣ Dl Melinte Ion, consilier: S-a votat amendamentul, dar voiam să vă întreb dacă la repartizarea 
aceasta a  banilor, comuna Vultureni mai face parte din judeţul Bacău?  

♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Cine anume? 
♣ Dl Melinte Ion, consilier: Comuna Vultureni, sau s-a privatizat şi nu mai are nevoie de bani de la 

Consiliul Judeţean? Văd că i-aţi repartizat 23 mii lei faţă de toţi ceilalţi care pleacă de la 200, 300, 500, 
600  mii lei, mai ales că este o comună amărâtă şi este şi la periferia judeţului.  

♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Susţineţi un primar PSD. Vă mulţumesc. 
 

Se supune aprobării proiectul de hotărâre cu amendamentul formulat de domnul consilier Pravăţ Silviu 
Ionel şi se aprobă  cu 35 de voturi pentru. Domnul consilier Isvoran Vasile, nu participă la vot. 

 

Nr. 
crt. 

Nume și prenume 
consilier județean 

Votat 
PENTRU 

Votat 
ÎMPOTRIVĂ ABȚINERE 

 
Ivancea Valentin, 
președinte 

x  
 

 
1. Andrieș Ionuț x   
2. Bîrzu Ilie x   

3. Boca Laurențiu x   
4. Budacă Vasile x   
5. Coșa Maricica absent   
6. Cosma Elena x   
7. Cristea Tina Oana x   
8. Cucerescu Ion x   
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9. Droiman Alexandru x   
10. Enea Pavel Iulian x   
11. Egarmin-Ana-Maria x   
12. Filip Daniela x   
13. Gavriliu Adrian x   
14. Grițcu Gabriel x   
15. Hîrțescu Roxana x   
16. Isvoran Vasile - - - 
17. Marcu Costică x   
18. Margină Gelu x   
19. Munteanu George x   
20. Melinte Ion x   
21. Mititelu Mihai x   
22. Nechita Neculai x   

23. Necula Cosmin x   
24. Nistor Adrian x   
25. Olteanu Petre-Cezar x   
26. Panfil Gelu Ionuţ x   
27. Patriche Emilian x   
28. Pravăț Silviu Ionel x   
29. Popescu-Gagiu Ştefana                     x   
30. Poșa Irina Diana x   
31. Pleșca George Bogdan  x   
32. Pîslaru Marius x   
33. Scripăț Constantin x   
34. Țaga Aurelia x   
35. Șova Sorin x   
36. Vreme Valerian x   

♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Apropo că nu mai putem de grija altora, mai ales la Vultureni. Să 
ştiţi că fondurile repartizate, trebuie cheltuite cu chibzuinţă. Ori din ceea ce am văzut până acum, nu am 
văzut că acolo fondurile care pot fi alocate sunt cheltuite corespunzător în conformitate cu prevederile 
legale. Ca atare, datoria noastră, atâta timp cât ştiu că ajunge la cetăţean, da, dar în alte condiţii, nu.  
 

 ◄ Se trece la punctul 4 al ordinii de zi.   Domnul preşedinte Valentin Ivancea prezintă referatul de 
aprobare la proiectul de hotărâre privind aprobarea contractării unei finanțări rambursabile interne in 
valoare de 55.000 mii lei. 
 

 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Am să fac o mică intervenţie. Acest împrumut se referă la faptul 
că vrem să finanţăm Athletic Park. Dacă aţi văzut, este un proiect extrem de ambiţios, un proiect unic nu 
doar la nivel de România ci şi în Europa de Sud-Est. Noi am semnat contractul de proiectare şi execuţie, o 
să dăm cât de curând drumul la începerea lucrăilor şi sperăm ca în 8 luni de zile să-l vedem gata, în aşa 
fel încât cetăţenii  judeţului, municipiului şi nu numai, să se bucure de el.  

 

   Sunt consultaţi consilierii judeţeni dacă au observaţii cu privire la proiectul de hotărâre prezentat. 
      Nefiind observaţii, se supune aprobării proiectul de hotărâre în forma prezentată şi se aprobă cu 34 

de voturi pentru şi două abţineri, respectiv domnul consilier Melinte Ion şi doamna consilier Poşa Irina Diana. 
 

Nr. 
crt. 

Nume și prenume 
consilier județean 

Votat 
PENTRU 

Votat 
ÎMPOTRIVĂ ABȚINERE 

 
Ivancea Valentin, 
președinte 

x   

1. Andrieș Ionuț x   
2. Bîrzu Ilie x   
3. Boca Laurențiu x   
4. Budacă Vasile x   
5. Coșa Maricica absent   
6. Cosma Elena x   
7. Cristea Tina Oana x   
8. Cucerescu Ion x   
9. Droiman Alexandru x   
10. Enea Pavel Iulian x   
11. Egarmin-Ana-Maria x   
12. Filip Daniela x   
13. Gavriliu Adrian x   
14. Grițcu Gabriel x   
15. Hîrțescu Roxana x   
16. Isvoran Vasile x   

17. Marcu Costică x   
18. Margină Gelu x   
19. Munteanu George x   
20. Melinte Ion   x 
21. Mititelu Mihai x   
22. Nechita Neculai x   
23. Necula Cosmin x   
24. Nistor Adrian x   
25. Olteanu Petre-Cezar x   
26. Panfil Gelu Ionuţ x   
27. Patriche Emilian x   
28. Pravăț Silviu Ionel x   
29. Popescu-Gagiu Ştefana                     x   
30. Poșa Irina Diana   x 
31. Pleșca George Bogdan  x   
32. Pîslaru Marius x   
33. Scripăț Constantin x   
34. Țaga Aurelia x   
35. Șova Sorin x   
36. Vreme Valerian x   

◄ Se trece la punctul 5 al ordinii de zi.   Domnul preşedinte Valentin Ivancea prezintă referatul de 
aprobare la proiectul de hotărâre privind aprobarea bugetului propriu al Județului Bacău, pe anul 2024. 

 

♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Aşa cum v-am obişnuit de fiecare dată, am să fac o prezentare a 
bugetului pe anul 2024. Vreau să vă spun, că bugetul Judeţului Bacău pe anul 2024, aşa cum a fost în 
fiecare an, este orientat pe dezvoltarea judeţului. O să fac o precizare foarte clară în principal şi pe 
Municipiul Bacău, pentru că am sesizat în urma unor cercetări sociologice, că nerealizările de pe 
Municipiul Bacău, se repercutează şi asupra judeţului. Oricât ne-am strădui noi şi am investi şi aţi văzut că 
în fiecare an am avut din bugetul prezentat, 65% pe dezvoltare, 55% pe dezvoltare  din bugetul judeţului şi 
o să vă prezint şi un clasament. Anul trecut a fost 72% pe dezvoltare, anul acesta 65% pe dezvoltare. 
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Indiferent cât am investit noi la nivelul judeţului Bacău, percepţia cetăţeanului este că în Municipiul 
Bacău, nu se întâmplă absolut nimic. Ori aici Consiliul Judeţean vine, nu cu o finanţare repartizată către un 
municipiu prin alocări de 6%  de echilibrare, că nu avem cum să echilibrăm un buget care nu este executat 
în mod corerspunzător, ci venim cu investiţii practice, obiective şi care să aducă Municipiul Bacău, acolo 
unde trebuie să-şi aibă locul. Să-l scoatem din zona gri. Ca atare, Consiliul Judeţean Bacău, şi-a preluat 
acest rol de a sprijini Municipiul Bacău şi de a pune obiective importante, atât pe agenda noastră, cât şi în 
interesul cetăţeanului din municipiu. Bugetul judeţului în totalitate prezumat, este de 968.028.000 lei, 
343.660.000 lei sunt cheltuieli pentru finanţarea aparatului propriu şi a instituţiilor subordonate. 
624.368.000 lei sunt alocări pentru dezvoltarea judeţului, din care 313.165.000 lei prin PNRR – fonduri 
europene. După cum vedeţi, 64% este pentru dezvoltare şi 36% pentru funcţionare, în condiţiile în care am 
echilibrat şi salariile la nivelul funcţionarilor din toate instituţiile din subordine, în limita posibilităţilor şi 
în limita bugetului. Dacă vă gândiţi că sunt 18 instituţii inclusiv cu aparatul nostru, zic eu că este un 
procentaj bun  şi asta arată că funcţionarea cu resurse echilibrate, poate să ducă cele 624.368.000 lei să 
implementeze în judeţul Bacău. Sursele de finanţare pentru alocările de dezvoltare sunt: fonduri europene, 
317.165.000 lei – 51%, bugetul local 250.497.000 lei – 40%  şi bugetul de stat 56.706.000 lei – 9% din 
care Anghel Saligny – 33.236.000 lei. Dacă anul trecut am avut 72% pe investiţii pe dezvoltare şi anul 
acesta avem 64%, se datorează faptului, că noi am închis POR-ul vechi, deci nu mai apare în finanţare, 
urmează să-l accesăm pe cel nou care va veni în completarea acestui buget. Ca atare, chiar dacă în acest 
moment apare cu 64%, diferenţa pe care o vom accesa, după apariţia ghidului, noi având proiectele 
pregătite pentru a le implementa şi aici mă refer la o axă strategică, care va face legătura dintre E85 şi 
DN11, care cred că este la fel de important ca şi axa pe care am finalizat-o  anul trecut, axa strategică care 
face legătura dintre Neamţ şi Vrancea pe zona de Est. Iată că venim cu o echilibrare pe zona de Nord-Vest, 
în aşa fel încât să deviem şi traficul de pe E85 şi să-l scurtăm oarecum. Acesta a fost amendamentul pe 
care l-am făcut. 2. Să ştiţi că ce am văzut în bugetul fiecărei localităţi şi nu numai şi în bugetul oraşelor, 
unul din instrumentele cuantificabile privind performanţa din administraţia publică, reprezintă în primul 
rând, atragerea de fonduri europene şi implementarea acestora şi nu neapărat execuţia bugetară în sine. Aşa 
cum am făcut în fiecare an, avem priorităţi. Prioritatea bugetului Consiliului Judeţean, reprezintă în 
continuare infrastructura de sănătate – 293.400.000 lei, infrastructura de transport – 137.352.000 lei, 
infrastructura de sport – 79.731.000 lei, infrastructura pentru cultură – 60.654.000 lei, investiţii în asociere 
cu UAT-uri – 32958.000 lei, infrastructura de învăţământ – 1.080.000  lei, alte investiţii – 19.193.000 lei. 
Concluzionând, 46%  îl reprezintă investiţii în infrastructură de sănătate, 19% transport, 16% asocieri, 9% 
infrastructură pentru cultură şi 1% reprezintă alte investiţii. Modernizarea infrastructurii de transport aşa 
cum v-am spus din bugetul local este 65% - 89.899.000 lei din 137.352.000,  33.236.000 lei pe Anghel 
Saligny, PNDL 7% pe care îl închidem anul acesta şi fonduri europene 3%, cu menţiunea că o să accesăm 
POR-ul care nu a fost lansat. POR-ul pe noul exerciţiu financiar, cu acea axă de care v-am vorbit mai 
devreme. În infrastructura de sănătate avem proiectare şi finalizare execuţie Pavilion Municipal şi integrare 
în SJU şi aici am să fac o scurtă informare ca să ştiţi în ce stadiu se află această investiţie. Noi suntem în 
stagiul în care am desemnat câştigătorul acestei licitaţii, dar din păcate în ultima zi a fost contestată. Vom 
intra pe zona de CNSC şi în funcţie de răspunsul de la CNSC vom proceda ca atare. Mai avem dotarea cu 
echipamente şi materiale destinate reducerii infecţiilor nosocominale – 45.238.000 lei, înfiinţare laborator 
de medicină nucleară (PET-CT) – 16.600.000 lei, modernizare, extindere şi echipamente noi în cadrul 
Secţiei de Neonatologie – 9.300.000 lei, extindere şi dotare anatomie patologică – 5.000.000 lei şi alte 
investiţii – 26.724.000 lei. În aceste investiţii de modernizare a infrastructurii de sănătate, se referă doar la 
implementarea lor pe anul 2024, pentru că noi mai avem pe Pavilionul Municipal Bacău şi integrare în SJU 
şi dotările care duc undeva la 90 şi ceva de milioane, care vor fi pentru anul 2025. Mai întâi rezolvăm 
partea pe infrastructură, rezolvăm construcţia şi ulterior facem dotarea, în aşa fel încât să avem spaţiile 
necesare în care să venim cu  un angeograf, să venim cu CT , cu RMN şi cu instalaţiile aferente fostului 
Spital Municipal din cadrul Spitalului Judeţean de Urgenţă. Celelalte două laboratoare sunt în derulare, 
sunt în execuţie aceste lucrări. Neonatologia este în faza de contractare, iar extinderea şi dotare anatomie 
patologică, în faza de execuţie. Un singur lucru vreau să mai specific. Nu a fost trecut în acest buget, deşi 
sperăm să-l prindem, o investiţie extrem de importantă pentru Spitalul Judeţean de Urgenţă – crearea unui 
centru de paliaţie copii şi recuperare pediatrică, care duce undeva la 87.000.000 lei, dar suntem pe 
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identificarea (de fapt am şi identificat sursa de finanţare), nu s-a deschis încă axa de finanţare pe POS. Mă 
refer la Programul Operaţional de Sănătate şi reparaţii capitale la Blocul operator, unde sunt 10 săli de 
operaţii ce se ridică undeva la o sumă de 90.000.000 lei, care încercăm să accesăm prin Ordonanţa nr.55, 
respectiv printr-un credit guvernamental. La modernizarea şi dezvoltarea infrastructurii pentru cultură – 
extinderea şi reabilitarea Muzeului de Artă, de fapt este refacerea întregului Complex  Muzeal „Iulian 
Antonescu” printr-o nouă clădire în care este cuprins şi Muzeul de Artă – 28.853.000 în care o contribuţie 
importantă o are şi Consiliul Judeţean pe lângă PNRR, pe cheltuielile neiligibile, apoi transformarea 
clădirii Complexului Muzeal „Iulian Antonescu” în Bibiotecă Judeţeană, care evident aşa poartă numele, 
dar acolo va fi un centru cultural nu doar pentru citit, va fi un centru cultural pentru întreg judeţul Bacău. 
Sunt convins că acest centru cultural, va fi un punct de atracţie, pentru toţi cetăţenii judeţului şi a 
municipiului Bacău – 22.636.000 lei. Biblioteca, este în faza în care a fost contractată, astăzi se dă ordinul 
de începere a lucrărilor, extinderea şi reabilitarea Complexului Muzeal „Iulian Antonescu” şi a Muzeului 
de Artă. De asemenea, refacerea şi modernizarea clădirii Filarmonicii „Mihail Jora” prin AFM. Să ştiţi că 
suntem în faza de execuţie. Noi mai avem în lucru un alt proiect complementar cu această clădire, care nu 
se referă doar la eficientizare energetică, dar şi la refacerea din interior şi asigurarea unei acustici potrivite 
unei filarmonici moderne de 2024 şi alte investiţii în zona de infrastructură de cultură. În Municipiul 
Moineşti refacem Muzeul  de Cultură „Tristan Tzara”. Aşa cum am specificat, bugetul pe anii: 2021, 2022, 
2023 şi 2024 a fost într-un crescendo. Dacă vorbim în 2021 de 557.819.000 lei, 63% pe dezvoltare, apoi  în 
2022 cu 58% pentru dezvoltare, în 2023 cu 1.102.063.000 lei şi în 2024 – 968.028.000 lei cu 
amendamentul că aici nu avem POR-ul nou care în mod evident, în momentul când va fi accesat, va depăşi 
cu mult cei 71% din anul 2023. Se vede clar caracterul investiţional şi de dezvoltare al judeţului şi 
finanţarea pe toate domeniile de interes pe diferite categorii, dar şi pe toate regiunile din judeţul Bacău, 
inclusiv Municipiul Bacău.  
 
 

  Sunt consultaţi consilierii judeţeni dacă au observaţii cu privire la proiectul de hotărâre prezentat. 
   Nefiind observaţii, se supune aprobării proiectul de hotărâre în forma prezentată şi se aprobă cu 34 

de voturi pentru. Domnul consilier Pravăţ Silviu – Ionel şi doamna consilier Ţaga Aurelia, nu participă la vot. 
 

Nr. 
crt. 

Nume și prenume 
consilier județean 

Votat 
PENTRU 

Votat 
ÎMPOTRIVĂ ABȚINERE 

 
Ivancea Valentin, 
președinte 

x   

1. Andrieș Ionuț x   
2. Bîrzu Ilie x   
3. Boca Laurențiu x   
4. Budacă Vasile x   
5. Coșa Maricica absent   
6. Cosma Elena x   
7. Cristea Tina Oana x   
8. Cucerescu Ion x   
9. Droiman Alexandru x   
10. Enea Pavel Iulian x   
11. Egarmin-Ana-Maria x   
12. Filip Daniela x   
13. Gavriliu Adrian x   
14. Grițcu Gabriel x   
15. Hîrțescu Roxana x   
16. Isvoran Vasile x   

17. Marcu Costică x   
18. Margină Gelu x   
19. Munteanu George x   
20. Melinte Ion x   
21. Mititelu Mihai x   
22. Nechita Neculai x   
23. Necula Cosmin x   
24. Nistor Adrian x   
25. Olteanu Petre-Cezar x   
26. Panfil Gelu Ionuţ x   
27. Patriche Emilian x   
28. Pravăț Silviu Ionel - - - 
29. Popescu-Gagiu Ştefana                     x   
30. Poșa Irina Diana x   
31. Pleșca George Bogdan  x   
32. Pîslaru Marius x   
33. Scripăț Constantin x   
34. Țaga Aurelia - - - 
35. Șova Sorin x   
36. Vreme Valerian x   

 

◄ Nemaifiind alte intervenţii, domnul preşedinte Valentin Ivancea declară închise lucrările 
şedinţei  extraordinare a Consiliului Judeţean  Bacău din data de 12.02.2024  pentru care s-a încheiat 
prezentul proces-verbal. 
 

 

 PREŞEDINTE,            SECRETAR  GENERAL AL JUDEŢULUI, 
     ValentinIVANCEA                                                          Dr. Elena - Cătălina ZARĂ                                                                                                                   
 
        
 

                                                                                                                                                                                                                              Întocmit, 
Parascovia Buftea 


